

Protokół Nr XXX/2016
z obrad XXX Sesji Rady Gminy Ksawerów,
która odbyła się w dniu 20 kwietnia 2016 r.
Urządzie Gminy w Ksawerowie

Ad. 1.

Przewodnicząca Rady Gminy Ksawerów Maria Wróbel o godz. 11:00 otworzyła XXX Sesję Rady Gminy Ksawerów i powitała wszystkich obecnych. Stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 12 radnych oraz Pani Urszula Świątkowska, która w dalszej części zostanie powołana w skład rady i złoży ślubowanie, w związku z tym jest zachowane kworum władne do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

W sesji uczestniczyli także:

1. Wójt Gminy Ksawerów – Adam Topolski,
2. Skarbnik Ewa Łuczyńska,
3. Jarosław Pinder – p.o. Sekretarza Gminy Ksawerów,
4. Maria Wrzos-Meus – Dyrektor GDKzB w Ksawerowie;
5. Tomasz Pleśnierowicz – Kierownik Referatu zamówień Publicznych,
6. Marzena Berner-Stefaniak – Kierownik GOPS w Ksawerowie,
7. Włodzimierz Ludziejewski – Kierownik Wod-Kan w Ksawerowie,
8. Tomasz Kaczmarek – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej,
9. Marek Rzepkowski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej,
10. Wioletta Domańska – Dyrektor SP ZOZ MEDiKSA, Radna Powiatu Pabianickiego,
11. Bartosz Chmiela – Redaktor gazety „Echo Gminy Ksawerów”,
12. Elżbieta Szczeńniak – Przewodnicząca Koła Gospodyń Wiejskich w Ksawerowie,
13. Stanisław Wawrzyńczak – mieszkaniec ul. Różanej/Kosmowskiej,
14. Edward Łągiewczyk – mieszkaniec ul. Nowej,
15. Bogdan Duplewski – mieszkaniec ul. Obwodowej,
16. Rosiak Magdalena oraz Jacek Antoszczyk – przedstawiciele rodziców dzieci odsuniętych od zajęć w klubie GKS Ksawerów (lista gości stanowi załącznik do protokołu).

Ad.2.

Przewodnicząca Rady Maria Wróbel zaproponowała przyjęcie porządku obrad za pomocą zwyczajnego głosowania. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 12 radnych, głosów wstrzymujących i głosów przeciw nie odnotowano.

Proponowany porządek obrad na XXX Sesji Rady Gminy Ksawerów
w dniu 20 kwietnia 2016 r.
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Ksawerów

1. Otwarcie XXX Sesji Rady Gminy Ksawerów.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Ślubowanie radnej.
4. Powołanie komisji uchwał.
5. Interpelacje i wnioski radnych.
6. Informacja Wójta Gminy.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy.
8. Omówienie i podjęcie uchwał w sprawie:
 - 1) zmian w budżecie Gminy Ksawerów na 2016 rok;
 - 2) zmian budżetu Gminy Ksawerów na 2016 rok;
 - 3) zmieniająca Uchwałę Nr XXIX/213/2016 z dnia 21 marca 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Ksawerów w latach 2016 - 2025;
 - 4) wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Ksawerów na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata.
9. Omówienie oceny zasobów pomocy społecznej za 2015 r.
10. Rozpatrzenie uwag do protokołów z XXVIII oraz XXIX Sesji Rady Gminy Ksawerów.
11. Wolne wnioski i sprawy różne.
12. Zamknięcie obrad XXX Sesji Rady Gminy Ksawerów.

Ad.3.

W kolejnym punkcie **Przewodnicząca Rady Gminy Ksawerów Maria Wróbel** poprosiła wszystkich o powstanie, zaprosiła na środek sali przybyłą Urszulę Świątkowską – nowo wybraną radną – by złożyła ślubowanie i wstąpiła do grona radnych Gminy Ksawerów. Poprosiła również by wystąpiła **Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej – Monika Sroczyńska**, która odczytała i wręczyła zaświadczenie o powołaniu na radną Pani Urszuli Świątkowskiej. Następnie Przewodnicząca Rady odczytała podstawę prawną i rotę ślubowania. Przystąpiono do ceremonii ślubowania radnej. Radna **Urszula Świątkowska** odczytała rotę i złożyła ślubowanie:

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców“.

Radna odczytała rotę i zakończyła formułą: *Tak mi dopomóż Bóg.*

Po złożeniu ślubowania Przewodnicząca rady Maria Wróbel pogratulowała radnej i zaprosiła do wspólnej pracy.

Ad.4.

Do Komisji Uchwał zaproponowano kandydatury radnego **Szczepana Nowaka** oraz radnego **Wojciecha Salamona**, którzy wyrazili zgodę. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Za przyjęciem Komisji Uchwał w przedstawionym składzie głosowało 13 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących nie zanotowano.

Ad. 5.

Przewodnicząca Rady Maria Wróbel poinformowała, że wpłynął jeden wniosek **radnego – Arkadiusza Jędrzejczyka**. Nim Przewodnicząca odczytała wniosek, zaproponowała, by złożyć życzenia radnej Monice Marek z okazji narodzin dziecka. Po krótkiej przerwie na życzenia Przewodnicząca odczytała wniosek radnego Jędrzejczyka, poinformowała, że wobec braku uwag wniosek w sprawie namalowania linii ciągłej przy skrzyżowaniu ul. Cichej i Łódzkiej zostaje przyjęty i zostanie przekazany dalej do odpowiedniego referatu. Następnie zaproponowała przejście do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 6.

W tym punkcie **Wójt Gminy Ksawerów Adam Topolski** przedstawił zebranym sprawozdanie z pracy swojej i pracowników urzędu oraz spotkań, w których uczestniczył (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). Następnie w tym punkcie głos zabrał **sekretarz Jarosław Pinder**, który zapoznał radnych z przebiegiem i uzgodnieniami podjętymi podczas spotkań z dyrektorami szkół w sprawie rekrutacji dzieci do przedszkola i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych na terenie Gminy Ksawerów.

Ad. 7.

W tym punkcie głos zabrała **Przewodnicząca Rady Gminy Maria Wróbel**, która zaproponowała, by w tym miejscu głos zabrał jeden z przybyłych mieszkańców, który z ważnych względów nie może pozostać do końca sesji, a chciałby przedstawić ważną dla niego i innych mieszkańców sprawę. Wobec braku sprzeciwów wśród radnych Przewodnicząca udzieliła głosu **Panu Edwardowi Łągiewczykowi**, mieszkańcowi ul. Nowej. Pan Łągiewczyk zwrócił się do Wójta i radnych o zmodyfikowanie prac na wykonywanej ul. Nowej. Zwrócił się o możliwość zwężenia pasów zieleni w nowo powstającej nawierzchni ulicy na korzyść poszerzenia pasa jezdni. Wytłumaczył zebranym na czym polega problem. Zaznaczył, że mieszkańcy uważają wykonanie ulicy wg. obecnego planu jest fatalne, zakładają komitet i chcą zgłosić ten problem w mediach. W tym miejscu głos zabrała **radna i jednocześnie sołtys sołectwa Ksawerów-Południe – Bogumiła Szczepańska**. Stwierdziła, że podczas spotkań z mieszkańcami tej ulicy była mowa o przywróceniu w niej ruchu dwukierunkowego, tymczasem powstała wąska jezdnia z szerokimi pasami zieleni, gdzie nie ma możliwości ruchu dwukierunkowego. Zapytała w związku z tym **kierownika Marka Rzepkowskiego**, czy obecna szerokość jezdni (4,5 m.) pozwoli na przywrócenie tego planowanego ruchu. Kierownik Rzepkowski odpowiedział, że nie sama jezdnia, ale wjazdy w tę ulicę nie pozwalają na przywrócenie ruchu w ulicy, tak jak chcieliby mieszkańcy. Wyjaśnił dokładnie jakie są względem tematu przepisy. **Sołtys Bogumiła Szczepańska** stwierdziła, że jest zawiedziona powstałym projektem i wykonaniem, gdyż liczyła na przywrócenie ruchu dwukierunkowego. W tym miejscu głos zabrała **Przewodnicząca Maria Wróbel** stwierdzając i przypominając wszystkim, że zwyczajem jest wystawianie projektów budowy dróg do wglądu i akceptacji mieszkańców i był czas na wnoszenie uwag. Następnie przekazała głos **Wójtowi Adamowi Topolskiemu**, który podkreślił, że są organizowane spotkania z mieszkańcami, plany są dla nich do wglądu, mogą wnosić uwagi do projektów zarówno ulic jak i wodociągu i kanalizacji, po to by nie był nieporozumień. Przypomniał, że na spotkaniu z mieszkańcami ul. Nowej omawiany był projekt chodnika i jezdni, nikt nie wniósł uwag. Przypomniał, że dwukierunkowość ulicy Nowej jest decyzją starostwa a nie gminy, Wójta czy kierownika Rzepkowskiego. Decyzja była od strony Starostwa i tylko starostwo może tę decyzję zmienić. Wójt Adam Topolski stwierdził, że jeżeli mieszkańcy wystosują pismo w tej sprawie do Starosty Pabianickiego, on to pismo poprze, ale nie może nic w tej sprawie zrobić. Następnie w tej sprawie głos zabrała **radna Powiatu Pabianickiego Wioletta Domańska**. Przekazała zebranym, że gdy została radną, został jej przekazany wniosek od Pani Sołtys w sprawie dwukierunkowości w tej ulicy. Od starosty uzyskała odpowiedź, że prosi on o pismo z podpisami mieszkańców, że chcą przywrócenia dwukierunkowości. Jednak gdy zwróciła się z tym do Sołtys Szczepańskiej, by zebrać podpisy pod petycją, okazało się, że nie ma osób, które chcą przywrócenia takiej organizacji ruchu. W tym miejscu **Sołtys Szczepańska** zwróciła uwagę, że zebrała podpisy i wraz z Przewodniczącą Rady i Przewodniczącym Komisji Gospodarczej pojechali do Starosty. Stwierdziła, że mieszkańcy zdecydowali wtedy, że podpisy będą zbierać, gdy ulica powstanie. Stwierdziła, że Starosta wtedy powiedział, że taka decyzja należy do Wójta. W tym miejscu **Wójt Adam Topolski**

zwrócił jej uwagę, że powinna dokładnie przeczytać wytyczne w sprawie organizacji ruchu. Dodał, że nie on jest od wydawania takich decyzji. Następnie **Przewodnicząca Maria Wróbel** poprosiła o zabranie głosu specjalisty w tym temacie i jednocześnie **Sołtysa Ksawerów-Zachód Michała Błaszkwskiego**. Sołtys Błaszkwski dokładnie wyjaśnił zebranych na czym polega cała procedura, jakie są w tym temacie wytyczne i jakie zmiany w trakcie budowy można wykonywać. Po zakończeniu tej wypowiedzi, Przewodnicząca przekazała głos jeszcze **Wójtowi Adamowi Topolskiemu**, zaznaczając, że ta wypowiedź kończy temat. Wójt przedstawił jak wyglądał przebieg powstawania projektu i czemu nie będzie takich zmian. Po wysłuchaniu tych wyjaśnień mieszkaniec **Edward Łągiewczyk** podziękował za wysłuchanie jego prośby i złożenie wyjaśnień, następnie opuścił posiedzenie rady.

Przewodnicząca Rady zakończyła ten temat, jednak odnośnie Pana Łągiewczyka, przekazała radnym, że w dniu wczorajszym, przed sesją została zgłoszona interwencja obywatelska w temacie, że na teren działki nieobecnego już mieszkańca jest nawożona ziemia, teren jest znacznie podwyższony. W tym temacie głos zabrał **Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Tomasz Kaczmarek**, że w tej kwestii, po sesji wraz z Panią Joanną Pustelnik wybiorą się na teren tej działki w celu oględzin. W tym miejscu głos zabrał **Wójt Adam Topolski**, zwrócił się do Sekretarza, by zanotował i temat interwencji obywatelskiej będzie poruszony na spotkaniu sołectw, gdzie kończy się interwencja obywatelska, a gdzie zaczyna się już donos. Stwierdził, że chciałby ustalenia gdzie ta granica ma przebiegać. W tym miejscu **Przewodnicząca** zakończyła temat i przesłała do omawiania sprawozdania z wykonanej pracy i odbytych spotkań. Poinformowała zebranych o uczestnictwie w pogrzebie gen. Aleksandra Arkuszyńskiego oraz dodała, że uczestniczyła we wszystkich spotkaniach wraz z Wójtem, w których powinna uczestniczyć. Następnie poinformowała zebranych o planowanym terminie kolejnej Sesji (18 maja 2016 r.), dodała, że najprawdopodobniej będzie w niej uczestniczył kolejny nowo wybrany radny. Przypomniała radnym o upływającym terminie składania oświadczeń majątkowych, przekazała pismo z wytycznymi w tej sprawie od Wojewody Łódzkiego. Kolejną sprawą była informacja o spotkaniu z dyrektorami szkół w sprawie zajęć wakacyjnych i feryjnych w szkołach, które zorganizowane będzie na polecenie Wójta 27 kwietnia 2016 r. Informację tę potwierdził sekretarz Jarosław Pinder. Następnie przekazała zebranych zaproszenie na 21 kwietnia do Dworu Kapituły Krakowskiej w Pabianicach z Panem Stanisławem Broniarzem – prezesem Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie zmian w edukacji. Kolejnym pismem, które odczytała Przewodnicząca, było pismo z Archidiecezji Łódzkiej od Arcybiskupa Marka Jędraszewskiego – dotyczące pamiątki Chrztu Polski. Dodała w tym miejscu, że odnośnie Chrztu Polski w dniu 22 kwietnia w Gimnazjum w Ksawerowie odbędą się obchody 1050 rocznicy tegoż wydarzenia. Kolejną sprawą, którą Przewodnicząca rady przekazała zebranych, była sprawa zaproszenia na Gminne Obchody Święta 3-go Maja, które mają się odbyć 29 kwietnia pod obeliskiem przy Gminnym Domu Kultury z Biblioteką w Ksawerowie. Podobne uroczystości, na które została zaproszona Gmina Ksawerów odbędą się w dniu 3 Maja. Są to uroczystości powiatowo-miejskie. Zaznaczyła, że nie kolidują one z naszymi obchodami w związku z czym wyznaczony zostanie poczet sztandarowy, pozostali radni również będą mile widziani. Kolejną sprawą przedstawioną przez Przewodniczącą było pismo w sprawie pani Oksany Czabotarewej, obywatelki Ukrainy, która wyraża chęć zamieszkania na terenie naszej gminy. Sprawa omawiana była również na wcześniejszym posiedzeniu wspólnym komisji Rady Gminy. W związku z tym, Przewodnicząca zwróciła się do **Kierownik GOPS Marzeny Berner-Stefaniak**, by udzieliła szczegółowej informacji, jaki jest termin i jakie mamy obowiązki w razie przyjęcia takiej rodziny. Natomiast do radnych zwróciła się, by przemyśleli temat i podjęli decyzję. Następnie głos zabrała Kierownik GOPS Marzena Berner-Stefaniak, która przekazała zebranych wiadomości, które uzyskała w Starostwie Powiatowym. Wyjaśniła jakie są wymagania do spełnienia przy

przyjęciu takiego repatrianta czy całej rodziny. W tym miejscu głos zabrał **radny Marcin Zglinicki**, który stwierdził, że przyjęcie takiej rodziny byłoby bardzo szlachetne, ale nie mamy na to warunków, ponadto na wcześniejszej sesji parę miesięcy temu radni podjęli decyzję o nie przyjmowaniu w najbliższym czasie takich osób. **Przewodnicząca** zaproponowała, by w tej wyjątkowej sytuacji zastanowić się do kolejnej sesji nad tematem i ewentualnie wtedy zastanowić się czy mamy możliwości zapewnienia rodzinie z Ukrainy podstawowych wymogów bytowych. Kolejno w tym temacie głos zabrał **Wójt Adam Topolski**, który zwrócił się do zebranych, by poważnie się zastanowili nad tym tematem, gdyż wśród naszych lokalnych mieszkańców jest wiele osób oczekujących na mieszkanie, a nawet bezdomnych. Po tej wypowiedzi głos zabrała ponownie **Przewodnicząca**, podsumowując temat zaproponowała, by na kolejną sesję ustalić dokładną liczbę mieszkańców naszej gminy oczekujących na mieszkania oraz zastanowić się nad możliwością pomocy tej konkretnej rodzinie.

Ad. 8.

W tym punkcie **Przewodnicząca** zapytała przewodniczącego komisji wspólnych **Szczepana Nowaka** o zaopiniowanie projektów uchwał na sesję – wszystkie projekty na Posiedzeniu Wspólnym Komisji Rady Gminy Ksawerów zostały zaopiniowane pozytywnie.

Następnie Przewodnicząca zwróciła się do komisji uchwał o podjęcie pracy. **Komisja uchwał** przedstawiła uchwały:

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Ksawerów na 2016 r - wobec braku pytań w sprawie przedmiotowego projektu uchwały Przewodnicząca Rady Maria Wróbel poddała pod głosowanie imienne ww. uchwałę. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych (radna Urszula Świątkowska podjęła pracę). Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów wstrzymujących i przeciw nie stwierdzono. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ksawerów na 2016 r. została podjęta jednogłośnie (wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu);

2) w sprawie zmian budżetu Gminy Ksawerów na 2016 r. - wobec braku pytań w sprawie przedmiotowego projektu uchwały Przewodnicząca Rady Maria Wróbel poddała pod głosowanie imienne ww. uchwałę. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów wstrzymujących i przeciw nie stwierdzono. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Ksawerów na 2016 r. została podjęta jednogłośnie (wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu);

3) zmieniająca Uchwałę Nr XXIX/213/2016 z dnia 21 marca 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Ksawerów w latach 2016 - wobec braku pytań w sprawie przedmiotowego projektu uchwały Przewodnicząca Rady Maria Wróbel poddała pod głosowanie imienne ww. uchwałę. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów wstrzymujących i przeciw nie stwierdzono. Uchwała zmieniająca Uchwałę Nr XXIX/213/2016 z dnia 21 marca 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Ksawerów w latach 2016 – 2025 została podjęta jednogłośnie (wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu);

4) w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Ksawerów na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata - wobec braku pytań w sprawie przedmiotowego projektu uchwały Przewodnicząca Rady Maria Wróbel poddała pod głosowanie imienne ww. uchwałę. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów wstrzymujących i przeciw nie stwierdzono. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Ksawerów na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata została podjęta jednogłośnie (wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 9.

W tym punkcie **Przewodnicząca** zaproponowała, by przegłosować – przyjąć ocenę zasobów pomocy społecznej za 2015 r. Przypomniała, że został ten temat omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji Rady Gminy przed sesją, więc jeżeli nie ma więcej uwag proponuje głosowanie. Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała przegłosowaniu projekt oceny zasobów pomocy społecznej za 2015 r. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych, za przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących nie odnotowano. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2015 r. została przyjęta jednogłośnie.

Ad.10.

W kolejnym punkcie **Przewodnicząca** zaproponowała przyjęcie protokołów z XXVIII Sesji Rady Gminy Ksawerów z dnia 17 marca 2016 r. oraz z XXIX Sesji Rady Gminy Ksawerów z dnia 21 marca 2016 r. Wobec braku uwag do protokołów zostały one przyjęte.

Ad. 11.

W dalszej części **Przewodnicząca** poinformowała zebranych, że nim przejdzie do omawiania punktu „Sprawy różne i wniesione”, chciałaby powrócić na chwilę do punktu „Informacje Przewodniczącego Rady Gminy”. W tym punkcie przekazała na Ręce Wójta „Apel Mieszkańców”, który otrzymała i odczytała na spotkaniu sołeckim Sołectwa Ksawerów-Zachód w dniu 4 kwietnia 2016 r. Wpłynął jednak do biura Rady dopiero przed sesją, gdyż nadal były zbierane podpisy.

Następnie Przewodnicząca przekazała głos **radnemu Wojciechowi Salamonowi**, który zwrócił się do zebranych z uwagą odnośnie progów zwalniających w ulicy Wschodniej. Chodziło mu o możliwość namalowania białych pasów na tych progach, gdyż znakomicie spełniają swoją rolę, jednak nie są wystarczająco widoczne. W tym temacie - jako znawca tematu - głos zabrał **Sołtys Michał Błaszowski**. Wyjaśnił radnemu Salamonowi jak i pozostałym zebranych, na czym polega malowanie takich pasów i czym to malowanie może skutkować wobec zmiennych warunków atmosferycznych. Wyjaśnił dokładnie temat.

Kolejną osobą, której Przewodnicząca udzieliła głosu został **mieszkaniec ul. Obwodowej – Bogdan Dublewski**. W pierwszej kolejności Pan Dublewski pogratulował radnej Urszuli Świątkowskiej wygranych wyborów, następnie zwrócił się do mieszkańca ul. Nowej ze stwierdzeniem, że chciałby, by tylko takie problemy były jak za wąski asfalt. Następnie podziękował Radzie Gminy Ksawerów i Urzędowi Ksawerów za szybką realizację funduszu sołeckiego. Podziękował również za stałe utrzymanie nawierzchni ul. Obwodowej w bardzo dobrym stanie. Następnie zwrócił się do radnego Henryka Nowaka, podziękował za wsparcie i współpracę. W odpowiedzi **Henryk Nowak** podkreślił, że również współpraca z Panem Dublewskim układa się pomyślnie.

W następnej kolejności **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** przekazała głos **mieszkańcowi ul. Różanej przy Kosmowskiej – Panu Stanisławowi Wawrzyńczakowi**. Mieszkaniec zwrócił się do zebranych z wnioskiem i prośbą o naprawę i utrzymanie przejezdności ul. Kosmowskiej od Poziomkowej. Skarżył się, że droga w tym miejscu jest nieprzejezdna cały rok, a najmniej po deszczu, gdyż zasypano rów odwadniający. Dodał, że na tym odcinku nie ma również oświetlenia, chociaż na początku tej ulicy oświetlenie jest. Mimo wielu wizyt radnych, nic się nie zmienia. W tym miejscu głos zabrała radna **Anna Szcześniak-Rydz**, która uzupełniła wypowiedź, stwierdzając, że złożyła wniosek o założenie 4 lamp, dostała zgodę na jedną i ona zawisła. Mieszkaniec, zgodził się, ale stwierdził, że nie jest w odpowiednim miejscu i jest za mało. Następnie głos zabrał **Wójt Adam Topolski**, który zwrócił się do Kierownika Marka Rzepkowskiego z pytaniem, czy wie coś na temat zasypania rowu przez pracowników gminy. Kierownik

stwierdził, że pracownicy gospodarczy gminy nie zasypywali żadnego rowu i nic mu o tym nie wiadomo. Następnie zwrócił się do Pana Wawrzyńczaka, czy jest pewien, że to gmina zasypała rów. Tu mieszkaniec stwierdził, że nie jest pewien. Stwierdził jednak, że sam naprawiał tę drogę a samochody ciężarowe, przejeżdżające tamtędy zniszczyły jego pracę, a gmina nic z tym nie zrobiła. W tym miejscu **Wójt** zwrócił się do **Kierownika Tomasza Kaczmarka**, by przygotował plany określające położenie rzekomo zasypanego rowu i wtedy będą podjęte decyzje. Pan Wawrzyńczak stwierdził, że nie wierzy, jego zdaniem nic się nie zmieni. Następnie głos zabrała **Przewodnicząca Rady**, zwróciła się do Pana Wawrzyńczaka, by przyjął wyjaśnienie Wójta o ustaleniu położenia rowu i wykazał się cierpliwością w zakończeniu sprawy. Mieszkaniec stwierdził, że trwa to już zbyt długo i brak mu już cierpliwości. Przewodnicząca w tym miejscu zakończyła dyskusję.

Kolejną osobą, której **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** przekazała głos była Pani **Elżbieta Szczęśniak, przewodnicząca Koła Gospodyń Wiejskich w Ksawerowie**. Pani Szczęśniak zwróciła się do radnych z pytaniem czy wiadomo już coś na temat przejęcia działki od ANR z budynkiem, w którym miałyby mieć swoją siedzibę. Odpowiedzi w tym temacie udzielił **Kierownik Tomasz Kaczmarek**, wypowiedź uzupełnił **Wójt**. Następnie Przewodnicząca KGW podziękowała za wykonane do tej pory prace w ul. Żeromskiego. Przyznała, że efekty widać już teraz i jest zadowolona z tego co widzi. Następnie głos zabrał Wójt Adam Topolski, zwrócił się z pytaniem do Dyrektora GDKzB jak postępują prace w dotychczasowym pomieszczeniu, które zostało udostępnione na potrzeby Koła Gospodyń. Zaprosił Panie z Koła Gospodyń do GDKzB w Ksawerowie, by korzystały z tego pomieszczenia, a nie przebywały w zawilgoconym i zagrzybionym pomieszczeniu. Jednak mimo pozytywnej odpowiedzi **Dyrektor Marii Wrzos-Meus**, Pani Szczęśniak stwierdziła, że mimo wszystko wolą użytkować pomieszczenie udostępnione przez Pana Drózdza, mimo, że przecieka dach i jest tam zagrzybienie. Tu jednak Wójt stwierdził, że niestety w tej kwestii nie może pomóc, gdyż nie może inwestować w prywatną posesję. **Wójt** przypomniał również, że drzwi GDKzB w Ksawerowie są dla pań zawsze otwarte.

Następnie Przewodnicząca udzieliła głosu **Sołtysowi Michałowi Błaszowskiemu**, który zwrócił się do Wójta z pytaniem odnośnie naboru do przedszkoli, w sprawie przyjęcia trzylatków, ile będzie kosztować gminę przyjęcie wszystkich tych dzieci i jaki będzie koszt utworzenia dodatkowych dwóch oddziałów w przedszkolach przy szkole podstawowej w Woli Zaradzyńskiej i w przedszkolu przy szkole podstawowej w Ksawerowie. Poprosił o podanie konkretnych jeżeli chodzi o sale dla dzieci i przygotowanie szkół do przyjęcia tych dzieci. **Wójt Adam Topolski** zwrócił się do Sołtysa Błaszowskiego, by zapytanie złożył na piśmie, a na piśmie otrzyma odpowiedź. Na tym zakończono temat.

Kolejny raz w tym momencie głos zabrał mieszkaniec ul. Różanej **Stanisław Wawrzyńczak**, który odczytał odpowiedź jaką dostał z Urzędu Gminy Ksawerów w sprawie zgłoszenia przez niego problemu śmieci, które zostały wyrzucone na ul. Kosmowskiej. Zgłaszał on wtedy propozycję wyznaczenia nagrody od Wójta Gminy za złapanie osoby, która zanieczyszcza teren. Przedstawił problem śmieci w tej okolicy bardzo dokładnie, podał również nazwiska osób, które znalazł w wyrzuconych dokumentach. Przedstawił również zebrany jak odbierano temat w innych instytucjach, do których udał się z tym problemem. Był zdziwiony, że Gmina nie chce przeznaczyć nagrody za złapanie czy zidentyfikowanie takiej osoby. **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** w tym momencie przerwała wypowiedź Pana Wawrzyńczaka, stwierdzając, że wszelki uwagi zostaną rozpatrzone, Rada Gminy przyjrzy się dokładnie przedstawionemu tematowi. Na tym zakończyła dyskusję.

Kolejno **Przewodnicząca** udzieliła głosu **Sołtysowi Antoniemu Archmanowi**. Sołtys zwrócił się do rady i Wójta Gminy z podziękowaniem w imieniu swoim i mieszkańców ul. Chmielnej w Woli Zaradzyńskiej, za naprawę wjazdu na tę ulicę. W tym miejscu głos zabrał

Wójt Adam Topolski, który zauważył, że podziękowania należą się również Kierownikowi Referatu Gospodarki Komunalnej Markowi Rzepkowskiemu. W dalszej części **Sołtys** zwrócił się do Wójta z prośbą o wyjaśnienie tematu wodociągu i kanalizacji na jego terenie.

Wójt Adam Topolski zabrał głos, stwierdził, że nim przejdzie do omawiania tematu wodokan, najpierw odczyta przekazany na jego ręce Apel mieszkańców w sprawie lokalizacji nowego przedszkola i likwidacji Gminnego przedszkola na Widzewie. Po odczytaniu pisma zwrócił się do radnych i sołtysów, by na piśmie przedstawili mu w terminie do kolejnej sesji, oświadczenia, gdzie chcą lokalizacji przedszkola. Zaznaczył, że chciałby poznać w pierwszej kolejności ich opinie w tym temacie. Następnie nawiązał do wcześniej poruszonego tematu przez sołtysa Błaszkwskiego w sprawie dzieci sześciolletnich zapisanych do pierwszych klas. Zwrócił się do radnych, by w tym momencie określili liczbę klas pierwszych w szkole Podstawowej w Ksawerowie. Zadał pytanie – konkretnie, ile klas pierwszych. W odpowiedzi **radny Michał Bleja** stwierdził, że da konkretną odpowiedź, gdy uzyska dokładne dane w temacie ile więcej będzie kosztowało gminę utrzymanie trzech klas niż dwóch. **Wójt Adam Topolski** odniósł się do tego stwierdzenia, zaznaczył, że będzie miało to wpływ na kolejne decyzje w sprawie przyjęcia trzylatków do przedszkoli. W tym miejscu **Przewodnicząca** zwróciła uwagę, że chciałaby i radni pewnie też, dokładnie poznać porównanie kosztów takich zmian. Ponadto zaproponowała, by na planowanym spotkaniu w sprawie wypoczynku letniego omówić także ten problem. Wójt nie wyraził zgody, zauważył, że spotkanie nie będzie prowadzone w tym temacie. **Przewodnicząca** zauważyła, że w marcu ubiegłego roku radni wystosowali pismo do wójta w sprawie możliwości lokalizacji przedszkola przy ul. Rzepakowej i nie dostali odpowiedzi. W piśmie tym zwrócili się o przedstawienie kosztów budowy nowego przedszkola, ich wnioski nie zostały przyjęte. Następnie w tym temacie **Wójt Adam Topolski** zwrócił uwagę na złe sformułowanie treści tego apelu. Stwierdził, że nie do końca wiadomo o co chodzi i pod czym mieszkańcy się podpisali. **Przewodnicząca** wyjaśniła, że pismo nie zostało sformułowane przez prawników, tylko przez zwykłych mieszkańców, którzy wiedzieli co podpisują. Następnie głos zabrał **sołtys Michał Błaszkowski**, który przypomniał zebranych o czym była mowa na zebraniu sołeckim. Zwrócił uwagę, że wszystkim chodzi o to, by rozmawiać i brać pod uwagę zdanie mieszkańców i również inne lokalizacje przez nich proponowane. **Wójt** przypomniał, że nie było go na tym spotkaniu, zaznaczył w jaki sposób został zaproszony i wyjaśnił czemu nie mógł w nim uczestniczyć. **Sołtys Błaszkowski** przedstawił swoje wyjaśnienia, do których dołączyła **Przewodnicząca Rady**. Sołtys stwierdził, że jest organizowane za mało spotkań w tym temacie. **Wójt** odpowiedział w tej kwestii, że spotkanie jest wystarczająco dużo, rozmawia z ludźmi nie tylko w Urzędzie. Wójt zwrócił się również do zebranych także z pytaniem, kto powiedział o likwidacji przedszkola, o którym mowa w gazecie. Ponadto zapytał, czy radni przypominają sobie o podjęciu takiej decyzji. Radni przyznali, że nie podejmowali takiej decyzji. Do tematu dołączył **sekretarz Jarosław Pinder**, który przedstawił artykuł, zapytał powtórnie, czy radni podejmowali decyzję o likwidacji przedszkola. **Radna Anna Szcześniak-Rydz** przyznała, że nie były takie decyzje podejmowane.

Następną osobą, która zabrała głos w temacie przedszkola był **radny Wojciech Salamon**, który nawiązał do artykułu w gazecie, gdzie zaznaczył, że był na omawianym spotkaniu, sam osobiście udzielił zebranych tam mieszkańcom informacji, że na chwilę obecną nie będzie likwidowane żadne przedszkole, ma powstać dodatkowe w proponowanej lokalizacji w centrum. Przedstawił też, że nie ma decyzji o zamykaniu czegokolwiek, będą działały dwa przedszkola jednocześnie. Wyraził w tym miejscu ubolewanie, że jego głos nie został umieszczony w artykule i nikt nie wziął go pod uwagę robiąc całe zamieszanie. Zaproponował zrobienie referendum w tej sprawie, tak by każdy mógł wypowiedzieć się w tej sprawie. Zauważył, że temat nie dotyczy tylko mieszkańców Widzewa ale całej gminy. Następnie dodał, że zrobił swoją własną ankietę wśród

mieszkańców i okazało się, że ludzie z ulic ościennych do ul. Suchej są za lokalizacją przedszkola w centrum, gdyż mają bliżej i „po drodze”. Stwierdził, że jeżeli mieszkańcy Widzewa chcą, niech mają swoje przedszkole.

W dalszej części ponownie udzielono głosu **Sołtysowi Michałowi Błaszowskiemu**, który zwrócił się z pytaniem do Wójta, co z przedszkolem, gdy będzie mało dzieci. Czy wtedy gmina będzie utrzymywać jedno, czy oba przedszkola. Odpowiedzi udzielił **Wójt Adam Topolski**, który zwrócił uwagę, że wreszcie zaczyna się poważna dyskusja na temat i od tego trzeba było zacząć. Następnie rozwinął temat, przedstawił jak przebiegał ten proces i czego zabrakło w rozmowach. Poruszył również temat gimnazjów, które mają być likwidowane, zmieniający czas nauki wydłużany czy skracany. Dokładnych planów jeszcze nie ma i nie wiadomo co w tej kwestii jeszcze się będzie działo. Wójt przypomniał, że wtedy również trzeba będzie podejmować trudne decyzje. Na tym Przewodnicząca zakończyła temat.

Następnie głos zabrała **radna Anna Szcześniak-Rydz**. Zaproponowała w pierwszej kolejności, by na spotkaniu w sprawie wypoczynku letniego poruszyć również temat wypoczynku zimowego w szkołach dla dzieci. Zaproponowała również, by podzielić te kompetencje pomiędzy szkoły i Gminny Dom Kultury. Następnie skierowała do Wójta pytanie, czy będzie oczekiwał od radnych oświadczeń czy deklaracji w sprawie koncepcji na temat lokalizacji przedszkola. Czy mają wybrać jeden projekt z przedstawionych dwóch koncepcji z lokalizacją przy ul. Zachodniej, czy komisja konkursowa zakończyła pracę, czy wybrany jest jeden projekt i mają się odnieść do niego, czy może jest jeszcze inny etap, o którym powinni wiedzieć. Stwierdziła, że chętnie wypowie się w tym temacie, ale najpierw chciałaby uzyskać te konkretne informacje. **Wójt Adam Topolski** w pierwszej kolejności odpowiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie, by na spotkaniu z przedstawicielami oświaty poruszyć również temat wypoczynku zimowego. Jest to punkt jak najbardziej słuszny i wskazany. Natomiast co do lokalizacji przedszkola, stwierdził, że zastanowi się z Sekretarzem Jarosławem Pinderem co do formy, ale będzie wymagał podjęcia takiej decyzji. Dodał, że nie wierzy w to, by wszyscy mieszkańcy Ksawerowa byli za lokalizacją przedszkola na Widzewie. W końcu trzeba będzie podjąć taką decyzję i wypowiedzieć się w tym temacie. Następnie powrócił do tematu przedstawionego przez Sołtysa Antoniego Archmana w sprawie kanalizacji w ul. Hubala. Przedstawił jak w pierwszej wersji miało to przebiegać i wyglądać. Jednak po przedyskutowaniu tego tematu koncepcja się zmieniła. Wyjaśnił na czym ta zmiana ma polegać oraz czemu poprzedni projekt nie został przyjęty. Dodał, że w związku z tym został wybrany drugi projektant a cała koncepcja uległa zmianie. Wyjaśnił dokładnie na czym te zmiany mają polegać i czemu właśnie taki projekt byłby dla naszej gminy najlepszy. Dodał, że trwają rozmowy ze Rzgowem w sprawie podłączenia ich mieszkańców do naszej sieci i partycypowania miasta Rzgów w kosztach budowy i utrzymania sieci. W związku z tym, gdyby doszło to do skutku istnieją trzy koncepcje na odprowadzanie ścieków z terenu gminy, w szczególności Nowej Gadki i Woli Zaradzyńskiej. Przedstawił jak mogłoby to wyglądać i którędy miałyby ta sieć przebiegać. Przedstawił jakie ewentualnie możemy dostać dofinansowania i jakie koszty całego projektu mogą wchodzić w rachubę. Przypomniał zebranych, że temat jest dokładnie analizowany ze względu na pismo skierowane do Gminy Ksawerów z Pabianickiego ZWIKu, który informuje nas o możliwości wstrzymania odbioru ścieków z terenu naszej gminy. Dodał, że trwają rozmowy z łódzkim GOŚ-em, który jest zainteresowany współpracą z naszą gminą. W tym miejscu zwrócił się do Sołtysa Archmana, czy taka informacja jest dla niego wystarczająca i zadawalająca na dzień dzisiejszy. **Sołtys Archman** dopytał jeszcze czy przepompownia będzie na terenie Woli Zaradzyńskiej. Wójt dokładnie wyjaśnił gdzie i co jest planowane. Kończąc temat kanalizacji **Wójt Adam Topolski** zwrócił się do **Sołtysa Michała Błaszowskiego**, czy ma jakieś obiekcje do tego, że gmina prowadzi rozmowy z TBS-ami. Sołtys zaprzeczył, jednak Wójt w kilku słowach wyjaśnił na czym polegają rozmowy i na jakim etapie są obecnie.

Następnie Wójt powrócił do tematu delegacji do Francji. Przedstawił zebrany swoje spostrzeżenia z tej wizyty w sprawie kolorystyki miejscowości, w której przebywał. Wyjaśnił zebranym, że w budynki (domy) nie były jednolite, ale kolorystyka domów owszem. Kremowe elewacje i czerwone dachy. Wyjaśnił, że w pierwszej chwili niezbyt mu się to spodobało, gdyż wg. niego było za jasno. Jednak jak wrócił do Polski i przejechał się chociażby po terenie naszej gminy, stwierdził, że u nas jest za „pstrokato” i tamten pomysł ujednoczenia kolorystyki bardziej mu się spodobał. Stwierdził, że myśli nawet nad wprowadzeniem jakiegoś zarządzenia lub wytycznych co do wprowadzenia ujednoczonych kolorów budynków. Zwrócił się w tym miejscu do radnych z propozycją do przemyślenia, by nowo powstające budynki miały już wyznaczoną kolorystykę. Zaznaczył, że nie chce w tej chwili wprowadzać przemalowywania wszystkich istniejących domów, chciałby na próbę przemalować jedno osiedle. W tej kwestii głos zabrał **Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Tomasz Kaczmarek**, który stwierdził, że plan zagospodarowania przestrzennego jest w trakcie tworzenia i można ewentualnie takie zmiany wprowadzić. Ponadto Wójt stwierdził, że nawet wygląd i wysokość płotów była tam ujednoczenia i zwrócił się do radnych, by przemyśleli temat.

Następnie **Wójt** zakończył ten temat, przedstawił natomiast następny, dotyczący nakładek asfaltowych na ulicach gminy. Przedstawił, które ulice zostaną przedstawione do wniosku, przypomniał, że wniosek będzie składany do września, więc w tym roku nie zostaną zrobione. Następnie przedstawił ulice, które w tym roku mają szansę być zrobione. Przekazał zebranym również projekt, w którym przekazał, które ulice będą wyłożone płytami ażurowymi na chwilę obecną. Zwrócił się do radnej Anny Szcześniak-Rydz, by dopisała do wykonania ul. Kosmowską, jednocześnie zwrócił się do radnych, by podjęli decyzję, która z nich nie zostanie w takim razie zrobiona. Przedstawił co jest w tej chwili wykonywane i co będzie dalej.

Następnie **Wójt Adam Topolski** poruszył temat zmian nazw ulic, które noszą nazwy byłego systemu i ustroju. Zwrócił uwagę, że mimo tego, że mieszkańcy nie chcą zmieniać nazw ulic, jest to konieczność narzucona przez radę Ministrów. Niestety mieszkańcy będą musieli poddać się wykonaniu ustawy. W tym miejscu głos zabrała radna **Urszula Świątkowska**, której ulica również ma zmienić nazwę, poinformowała zebranych jakie plany mają mieszkańcy co do nazwy.

Kolejnym tematem, który poruszyła **radna Anna Szcześniak-Rydz** był wspomniany wcześniej projekt kanalizacji, zaproponowała, by w takim razie do projektu dołączyć ulice Kosmowską, Tylną i Świerkową. To wniosek w związku z planem przebiegu kanalizacji w razie podpisania porozumienia z Łódzkim GOŚ-iem. **Wójt Adam Topolski** poparł wniosek, jednak wyjaśnił, że w chwili obecnej nie są znane kwoty dofinansowania, a jest to jednak spory teren i w związku z tym spore koszty. Dodał, że w pierwszej kolejności jednak zastanowił by się nad ul. Tylną. Następnie poruszył jeszcze temat ul. Kosmowskiej. Zwrócił się do kierownika Kaczmarka, by w planach sprawdził którądy tam przebiega rów i tym tematem też trzeba się zająć, gdyż jest to faktycznie problem. Tu radny Szczepan Nowak przyznał rację, potwierdził, że droga jest tam nieprzejezdna, zwłaszcza na wiosnę i podczas obfitych opadów. Dodał, że głównym problemem jest tam woda spływająca z pól. W tym miejscu **Przewodnicząca Maria Wróbel** zakończyła temat, przekazała głos następnie **Pani Magdalenie Rosiak**, która ponownie przedstawiła sprawę dzieci odsuniętych od zajęć w Klubie GKS Ksawerów. Tym jednak razem poinformowała zebranych, że przychodzi z informacją, że w końcu ich sprawa posuwa się do przodu, zostali zaproszeni na rozmowę z Zarządem Klubu. Jest pełna nadziei, że sprawa zostanie w końcu zamknięta i rozwiązana. Zaznaczyła, że na kolejną sesję przyjdzie poinformować o podjętych ustaleniach.

Następną osobą, której **Przewodnicząca** udzieliła głosu była **radna Powiatu Pabianickiego Wioletta Domańska**, która zwróciła się do radnych z wnioskiem o dofinansowanie specjalistycznego aparatu rentgenowskiego. Wyjaśniła czemu zwraca się z

takim wnioskiem, do jakich celów będzie służył ten aparat. **Wójt** w odpowiedzi na wniosek zaproponował poruszenie tego tematu na spotkaniach z radami sołeckimi.

Na zakończenie **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** przekazała głos radnej **Urszuli Świątkowskiej**. Nowa radna podziękowała wszystkim za ciepłe przywitania w gronie radnych, życzyła sobie i wszystkim owocnej współpracy.

Ad. 12.

Przewodnicząca Rady Gminy Ksawerów Maria Wróbel podziękowała za przybycie i o godz. 14:20 zamknęła obrady XXX Sesji Rady Gminy Ksawerów.

Protokół sporządziła:

SEKRETARKA

Paulina Tyczko

Obradom XXX Sesji
Rady Gminy Ksawerów
przewodniczyła

PRZEWODNICZĄCY RADY

mgr inż. Maria Wróbel

Głosowanie na XXX Sesji rady Gminy Ksawerów –20 kwietnia 2016 r.

Lp.	Imię Nazwisko	1	2	3	4
1	Bartos Maciej	20	20	20	20
2	Bleja Michał	20	20	20	20
3	Buczek Agnieszka	20	20	20	20
4	Jędrzejczyk Arkadiusz	20	20	20	20
5	Kuźnicki Piotr	-	-	-	-
6	Marek Monika	20	20	20	20
7	Nowak Henryk	20	20	20	20
8	Nowak Szczepan	20	20	20	20
9	Salamon Wojciech	20	20	20	20
10	Szczepańska Bogumiła	20	20	20	20
11	Szcześniak- Rydz Anna	20	20	20	20
12	Świątkowska Urszula	20	20	20	20
13	Wróbel Maria	20	20	20	20
14	Zglinicki Marcin	20	20	20	20

SEKRETARKA

 Paulina Tyczko